
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål 2 (L 126), som Folketingets Sundhedsudvalg 

har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 10. april 2024. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Stinus Lindgreen (RV).. 

 

Spørgsmål 2:  

”Vil ministeren kommentere på, at stofbrugere ofte har en højere tolerancetærskel 

over for visse typer af medicin, hvilket ikke afspejles i de almindelige retningslinjer for 

anbefalet dosis og redegøre for, hvordan kan den udfordring håndteres i praksis, så 

patienterne får den bedste behandling i det nye integrerede dobbeltdiagnosetilbud?” 

 

Svar: 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har fra Sundhedsstyrelsen indhentet følgende 

svarbidrag, hvortil jeg kan henholde mig: 

 

”Det er en kendt problemstilling, at der i behandling af dobbeltdiagnosepatienter kan 

være behov for at anvende psykofarmaka i doser over det anbefalede, for at opnå 

den ønskede effekt. Det skyldes ikke nødvendigvis en øget tolerance, men at 

stofferne interagerer, hvorved omsætningen og effekten af det enkelte stof kan 

påvirkes. Medicinsk behandling af patienter med en dobbeltdiagnoseproblematik er 

en specialistopgave som skal varetages af psykiatere med erfaring inden for dette 

område. Ved tvivlsspørgsmål kan den behandlende psykiater endvidere søge 

rådgivning i de regionale klinisk farmakologiske enheder. Det skal nævnes, at der 

allerede eksisterer behandlingstilbud med medicinsk behandling af patienter med 

dobbeltdiagnose i flere regioner, hvorfor problemstillingen ikke kan anses for at være 

ny.” 
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